



Direktor Herbert Gutmann,
der ausgezeichnete Organisator der
Veranstaltung



Dr. Graf Kanitz,
Minister a. D.,
Finanzausschuß



Frau Reichsmin. Dr. Stresemann,
Vorsitzende
des Damenausschusses



Dr. Adolf Schick, Leiter des
Ausstellungs-Messe- und Fremden-
verkehrsamtes der Stadt Berlin

oder weniger ihre politische Stellung zu den Problemen unserer Zeit dokumentierten, hat Herr Reichskanzler a. D. Dr. Hans Luther den Kongreß in fachlich hervorragender Weise geleitet. Seine Reden und Ansprachen zeigten eine Sach- und Fachkenntnis, wie wir sie bisher bei Vertretern unserer Reichsregierung nicht so oft gefunden haben. Und gerade diese sachliche Neutralität hat ihm die Sympathien aller ausländischen Kongreßteilnehmer zugetragen.

Die Reihe der Berliner Veranstaltungen begann mit einem Frühstück, das der Vorsitzende des Arbeitsausschusses der Reklameschau Berlin 1929, Ernst Growald, zu Ehren der beiden Amerikaner Mr. Hodges, General Manager der New Yorker Zeitung "The Sun" und Mr. E. Pearson, Generalsekretär der International Advertising Association, im Neva-Grill in Berlin gab.

Am Sonnabend vor Eröffnung des Kongresses gab der Präsident des Internationalen Kontakt-Komitees, Sir William Crawford aus London, im Hotel Esplanade ein Diner, zu dem der amerikanische Botschafter Schurmann, aus London Lord Riddell, Reichskanzler a. D. Dr. Hans Luther und Prof. H. K. Frenzel neben anderen Kongreßteilnehmern geladen waren.

Am Sonntag, dem 11. August fand in der Funkhalle

manner. His speeches and addresses displayed an objective and subjective knowledge of the material such as is not so often to be found among members of our government. And it is precisely this objective neutrality which secured him the sympathies of all foreign members of the Congress.

The series of Berlin festivities began with a lunch given by Ernst Growald, Chairman of the Working Committee of the Advertising Exhibition, Berlin, 1929, in honor of the two Americans, Mr. Hodges, General Manager of the New York newspaper "The Sun", and Mr. E. Pearson, General Manager of the International Advertising Association. This was held in the Neva Grill in Berlin.

On the Saturday preceding the opening of the Congress, the President of the International Contact Committee, Sir William Crawford of London, gave a dinner in the Hotel Esplanade, to which the American Ambassador, Dr. Schurman, Lord Riddell of London, Dr. Hans Luther, Prof. H. K. Frenzel and other members of the congress were invited.

Already at the first dinner-party, the intense English will to understanding was made plain in the after-dinner speeches. Above all, they sought not only to express this goodwill in words, but attempted everywhere to make practical suggestions for putting it into effect. In

